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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
001/23 Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023 

Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent. 
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Sakshandsamar: 
Dato: 13.01.2023 

Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
002/23 Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023 

Godkjenning av møteprotokoll 07.12.2022

Møteprotokollen vert godkjent. 

Vedlegg i saka 
09.12.2022 Protokoll - Utval for næringsutvikling og drift - 07.12.2022 1849135 



Møteprotokoll 
for 

Utval for næringsutvikling og drift

Møtedato: 07.12.2022
Møtestad: Kommunehuset Frekhaug - formannskapssalen
Møtetid: 12:00 - 16:35

I sakene knytt til midlar frå næringsfondet drøfta utvalet habiliteten til utvalsleiar Stian Lavik-
KRF og utvalsmedlem Yngve Walaker-FRP, som begge er medeigarar i bedrifter som har 
søkt om tilskot frå næringsfondet I denne runden. Utvalet kjende Lavik og Walaker inhabil til 
å handsama både sak dei er part i, og dei andre sakene knytt til tilskot frå næringsfondet.

Olav J. Myhr-KRF erstatta Stian Lavik i utvalet i sakene frå 054/22 til og med 074/22. Det var 
ingen erstattar for Yngve Walaker.
Det var difor 6 av 7 medlemmar til stades i utvalet i desse sakene.
Nestleiar Mabel Johansen-H overtok som møteleiar for Stian Lavik-KRF i sakene 054/22-
074/22.

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Stian Lavik KRF Utvalsleiar
Mabel Johansen H Nestleiar
Liv Hopland van der Kooij SP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Øyvind Bratshaug H Medlem
Yngve Walaker FRP Medlem
Maya Greve MDG Medlem

Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Olav Myhr-erstatta Stian 
Lavik i sakene 054-074

KRF Stian Lavik-KRF var 
inhabil i sakene 054-074 
og deltok ikkje i 
handsaminga av desse 
sakene

Følgjande frå administrasjonen møtte: Martin Kulild-assisterande kommunedirektør, 
Hogne Haugsdal- kommunalsjef Samfunnsutvikling, Anny Bastesen-kommunalsjef, teknisk 
forvaltning og drift, Siril Therese Sylta-tenesteleiar Arealforvaltning, Are Frøysland Grande-
avdelingsleiar Arealforvaltning, Tove Hagenes-hovudprosjektleiar Samfunnsutvikling, Kate 
Bentzen-Næringsrådgjevar Samfunnsutvikling og næring, Arthur Kleiveland-møtesekretær



Einar Vaage-prosjektleiar orienterte om status for Greenspot Mongstad

Leiv Helge Klævold-dagleg leiar Veltec AS – Mongstad delte erfaringar frå RIGHT 
Mongstadprosjektet og Mongstadprosjektet fase 2

Sakliste

Saknr Tittel

049/22 Godkjenning av innkalling og saksliste

050/22 Godkjenning av møteprotokoll

051/22 Meldingar til utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022

052/22 Eigarskapsmelding

053/22 Strategisk næringsplan 2023 - 2035 – høyring og offentleg ettersyn

054/22 Søknad til Næringsfondet - Alfa Gruppen AS - Videreutvikling av produkter og 
tjenester relatert til Nettbutikk og Nettbooking

055/22 Søknad til Næringsfondet - Alverhonning - Vestlandsk biehus

056/22 Søknad til Næringsfondet - Audsynn AS - Hovedprosjekt: Digital fundraising 
plattform

057/22 Søknad til Næringsfondet - Audun Gjerde - Behov for meir og bedre vatn

058/22 Søknad til Næringsfondet - Birkeland Fisk & Sjømat - Støtte til nytt fiskefartøy

059/22 Søknad til Næringsfondet - Gilborne Mekaniske - Vekst og utvikling av Gilborne 
Mekaniske

060/22 Søknad til Næringsfondet - God Utvikling AS - Utvikling og igangsetting av ekurs 
i kundeservice for kunderettede næringer i Alver

061/22 Søknad til Næringsfondet - Isdal Kjersti - Ny bruk av attgrodd utmark

062/22 Søknad til Næringsfondet - Knarvik kafe og thai takeaway as - Orientalske 
matvarer

063/22 Søknad til Næringsfondet - Kversøy Tradisjonskost - Kversøy tradisjonskost

064/22 Søknad til Næringsfondet - Kystgarden AS - Familieøya

065/22 Søknad til Næringsfondet - Kårdal gård - Vedhogst

066/22 Søknad til Næringsfondet - Lyngøy bigard - Sentral honning og 
næringsvirksomhet

067/22 Søknad til Næringsfondet - Meland Golfklubb - Opprettholde aktivitet hos Meland 
Golfklubb

068/22 Søknad til Næringsfondet - Mikro Grønt AS - Strømsikkerhet

069/22 Søknad til Næringsfondet - Molvik gard AS - Aktivitetsløype i Biosfæreområdet 
Nordhordland

070/22 Søknad til Næringsfondet - Mongstad TavleTeknikk - Levetidsforlengelse for 
elektrotavler

071/22 Søknad til næringsfondet - Rikstad Bigård - Virksomhetsutstyr til Bigård



072/22 Søknad til Næringsfondet - Terje Titland Taxi AS - Eiendomsselskap

073/22 Søknad til Næringsfondet - Vestland Bjøllelag SA - Søknad om støtte til forbedret 
system for sporing i utmarksbeite

074/22 Søknad til Næringsfondet - ZingZang AS - SØKNAD - NÆRINGSFOND - 
ALVER KOMMUNE

 



049/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes innkalling og saksliste.

ND- 049/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

050/22: Godkjenning av møteprotokoll

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende møteprotokoll for 5. okt. 2022.

ND- 050/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjend.

051/22: Meldingar til utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Det vart lagt fram følgjande meldingar og orienteringar:

Greenspot Mongstad – status v/Einar Vaage-prosjektleiar

Erfaringar frå RIGHT Mongstadprosjektet og Mongstadprosjektet fase 2 – v/Leiv Helge Klævold-
dagleg leiar Veltec AS – Mongstad

Status byggesak – utvikling, statistikk - v/Are Frøysland Grande-avdelingsleiar Arealforvaltning

Knara hovudreinseanlegg - orientering v/Anny Bastesen-kommunalsjef teknisk forvaltning og drift

Presentasjon av Isdal Smale v/Kjersti Isdal gjekk ut.



Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

Utvalet ser med interesse på den gode utviklinga i arbeidet under Greenspot Mongstad-paraplyen, og 
er glad for å sjå dei spennande mogelegheitene som ligg i løypa. Utvalet ber om nye orienteringar 
fortløpande, og viser også til kommuneplanen sin samfunnsdel som fokuserer på utviklinga på 
Mongstad og i Fensfjordbassenget.

Utvalet er glad for å høyra at kompetanseprosjektet på Mongstad ber frukter, og for å høyra om 
erfaringane frå fase 2.

Utvalet er glade for å sjå ei positiv utvikling for byggesak, og vil gje honnør til teamet som har jobba 
hardt for å få ned sakshandsamingstida.

Utval for næringsutvikling og drift takkar for orienteringa om Knara hovudreinseanlegg og ser med 
interesse på prosessen vidare.

Utvalet vedtok samrøystes Stian Lavik sitt framlegg

ND- 051/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

Utvalet ser med interesse på den gode utviklinga i arbeidet under Greenspot Mongstad-paraplyen, og 
er glad for å sjå dei spennande mogelegheitene som ligg i løypa. Utvalet ber om nye orienteringar 
fortløpande, og viser også til kommuneplanen sin samfunnsdel som fokuserer på utviklinga på 
Mongstad og i Fensfjordbassenget.

Utvalet er glad for å høyra at kompetanseprosjektet på Mongstad ber frukter, og for å høyra om 
erfaringane frå fase 2.

Utvalet er glade for å sjå ei positiv utvikling for byggesak, og vil gje honnør til teamet som har jobba 
hardt for å få ned sakshandsamingstida.

Utval for næringsutvikling og drift takkar for orienteringa om Knara hovudreinseanlegg og ser med 
interesse på prosessen vidare.

052/22: Eigarskapsmelding

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka tas til orientering

Utval for helse og omsorg 08.11.2022:

Behandling:

Assisterande kommunedirektør Martin Kulild orienterte i saka.

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande felles tilleggsframlegg til kommunedirektøren sitt 
framlegg:



Punkt om Selskap- og utbyttepolitikk -  Mål på effektivitet, setning 2 endrast til:
For selskap der det føreligg andre spesifikt definerte mål, og som ikkje opererer i ein marknad, vil 
forventa avkastning kunne erstattast av andre mål, som å levere på det spesifikke formålet for 
selskapet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, med felles tilleggsframlegg sett 
fram i møtet.

HO- 047/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering.

Punkt om Selskap- og utbyttepolitikk -  Mål på effektivitet, setning 2 endrast til:
For selskap der det føreligg andre spesifikt definerte mål, og som ikkje opererer i ein marknad, vil 
forventa avkastning kunne erstattast av andre mål, som å levere på det spesifikke formålet for 
selskapet.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Saka vert teke til orientering, samrøystes.

OKK- 072/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering. 

Utval for areal, plan og miljø 09.11.2022:

Behandling:

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

APM- 144/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering.

Alver formannskap 10.11.2022:

Behandling:

Endringsframlegg frå N.Bognøy-AP:
Punkt om Selskap- og utbyttepolitikk -  Mål på effektivitet, setning 2 endrast til:
For selskap der det føreligg andre spesifikt definerte mål, og som ikkje opererer i ein marknad, vil 
forventa avkastning kunne erstattast av andre mål, som å levere på det spesifikke formålet for 
selskapet.
Framlegget vart samrøystes vedteke
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 116/22 Vedtak:

Saka tas til orientering med følgjande ending:
Punkt om Selskap- og utbyttepolitikk -  Mål på effektivitet, setning 2 endrast til:
For selskap der det føreligg andre spesifikt definerte mål, og som ikkje opererer i ein marknad, vil 
forventa avkastning kunne erstattast av andre mål, som å levere på det spesifikke formålet for 
selskapet.



Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Martin Kulild-assisterande kommunedirektør orienterte i saka og svara på spørsmål.
Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:

Utval for næringsutvikling og drift tek saka til orientering, med følgjande innspel:

1. Styremedlemmer, og særleg styreleiarar i verksemder eigd av kommunen bør få tilbod om 
opplæring i styrearbeid og rolleforståing i relasjon til si verksemd.

2. Relevante politiske utval bør inviterast inn i prosessar, evt. saman med eigarutvalet, t.d. Utval for 
næringsutvikling og drift i samband med NGIR, o.l.

3. Det er viktig å ha klart fokus på næringsutvikling og innovasjon for dei verksemdene der dette er 
relevant, saman med forvaltningsfokus.

4. Utvalet er kritisk til punkt 9 under Prinsipp for eigarstyring på side 8. Kompetanse bør vera førande, 
ikkje tilknytning til kommunestyret.

5. Utvalet er kritisk til punkt 16 under Prinsipp for eigarstyring på side 8. Dette bør avgjerast på vanleg 
vis i tråd med selskapet si organisering. Uansett bør det stå “eigarutvalet” dersom ein meiner dette, 
ikkje “formannskapet”.

6. Det bør leggjast inn eit kapittel om næringsutvikling og innovasjon som omtalar korleis også 
kommunalt eigde verksemder kan vera med å driva positivt utviklinga vidare der det er relevant, t.d. 
innan sirkulærøkonomi.

7. Setninga “Bonus- og incentivordningar bør ikkje etablerast.” under Lønns- og arbeidsgjervarpolitikk 
bør slettast. Dette kan vera viktige verkemiddel for å tiltrekka seg og halda på riktig kompetanse.

8. Setninga “Alver kommune ønskjer at alle selskap og føretak kor kommunen har eigarinteresse skal 
følgje reglane om offentlege innkjøp, og skal følgje normene nedfelt i kommunen sin innkjøpsstrategi.” 
blir sletta. Dette gjeld allereie når kommunen eig 50% eller meir av verksemda.

Det vart røysta over kvart punkt i forslaget.
Følgjande punkt - 1, 2, 3, 6 og 8 vart samrøystes vedteke:
Punkt 4 vart vedteke mot 1  røyst - Tormod Skurtveit-AP
Punkt 5 vart vedteke mot 1 røyst - Mabel Johansen-H
Punkt 7 vart vedteke mot 1 røyst - Tormod Skurtveit-AP

ND- 052/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift tek saka til orientering, med følgjande innspel:

1. Styremedlemmer, og særleg styreleiarar i verksemder eigd av kommunen bør få tilbod om 
opplæring i styrearbeid og rolleforståing i relasjon til si verksemd.

2. Relevante politiske utval bør inviterast inn i prosessar, evt. saman med eigarutvalet, t.d. Utval for 
næringsutvikling og drift i samband med NGIR, o.l.

3. Det er viktig å ha klart fokus på næringsutvikling og innovasjon for dei verksemdene der dette er 
relevant, saman med forvaltningsfokus.

4. Utvalet er kritisk til punkt 9 under Prinsipp for eigarstyring på side 8. Kompetanse bør vera førande, 



ikkje tilknytning til kommunestyret.

5. Utvalet er kritisk til punkt 16 under Prinsipp for eigarstyring på side 8. Dette bør avgjerast på vanleg 
vis i tråd med selskapet si organisering. Uansett bør det stå “eigarutvalet” dersom ein meiner dette, 
ikkje “formannskapet”.

6. Det bør leggjast inn eit kapittel om næringsutvikling og innovasjon som omtalar korleis også 
kommunalt eigde verksemder kan vera med å driva positivt utviklinga vidare der det er relevant, t.d. 
innan sirkulærøkonomi.

7. Setninga “Bonus- og incentivordningar bør ikkje etablerast.” under Lønns- og arbeidsgjervarpolitikk 
bør slettast. Dette kan vera viktige verkemiddel for å tiltrekka seg og halda på riktig kompetanse.

8. Setninga “Alver kommune ønskjer at alle selskap og føretak kor kommunen har eigarinteresse skal 
følgje reglane om offentlege innkjøp, og skal følgje normene nedfelt i kommunen sin innkjøpsstrategi.” 
blir sletta. Dette gjeld allereie når kommunen eig 50% eller meir av verksemda.

053/22: Strategisk næringsplan 2023 - 2035 – høyring og offentleg ettersyn

· Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
I medhald av plan- og bygningslova § 5-2 blir strategisk næringsplan for Alver kommune 
2023 – 2035 lagt ut på høyring og offentleg ettersyn

· Høyringsfrist er 20. februar 2023

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande tilleggsframlegg:

Administrasjonen blir beden om å oppdatera følgjande før planen blir lagt ut:

1. Legg inn sidetal, slik at det blir enklare å henvisa til delar av dokumentet.
2. I diagrammet på sida før kapittel 3. Næringsstrategi, endra “Regionrådet” til “Regionalt nivå”.
3. Endra “Grøn omstilling” til “Framtidsretta industri” under kapittel 4. Handlingsdel.
4. Ta ut punktet om Visit Bergen frå kapittel 4.3.2.
5. Ta inn Invest in Bergen i kapittel 4.3.4.
6. Ta med “Tilgang på investorkapital” som ein femte tverrbjelke i modellen under 3.2 Strategiske 
grep, samt å utdjupa dette med eit avsnitt.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg

Deretter vart det røysta over kvart enkeltpunkt i S. Lavik sitt framlegg:
Utvalet vedtok samrøystes følgjande punkt: 1, 2, 3, 5, 6.
Punkt 4 vart vedteke med 4 mot 3 røyster - Maya Greve-MDG, Tormod Skurtveit-AP, Liv Hopland van 
der Kooij-SP

ND- 053/22 Vedtak:

I medhald av plan- og bygningslova § 5-2 blir strategisk næringsplan for Alver kommune 2023 – 2035 
lagt ut på høyring og offentleg ettersyn.
Høyringsfrist er 20. februar 2023.



Administrasjonen blir beden om å oppdatera følgjande før planen blir lagt ut:

1. Legg inn sidetal, slik at det blir enklare å henvisa til delar av dokumentet.
2. I diagrammet på sida før kapittel 3. Næringsstrategi, endra “Regionrådet” til “Regionalt nivå”.
3. Endra “Grøn omstilling” til “Framtidsretta industri” under kapittel 4. Handlingsdel.
4. Ta ut punktet om Visit Bergen frå kapittel 4.3.2.
5. Ta inn Invest in Bergen i kapittel 4.3.4.
6. Ta med “Tilgang på investorkapital” som ein femte tverrbjelke i modellen under 3.2 Strategiske 
grep, samt å utdjupa dette med eit avsnitt.

054/22: Søknad til Næringsfondet - Alfa Gruppen AS - Videreutvikling av 
produkter og tjenester relatert til Nettbutikk og Nettbooking

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Videreutvikling av produkter og tjenester relatert til Nettbutikk og Nettbooking vert ikkje 
tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 054/22 Vedtak:

Prosjektet Videreutvikling av produkter og tjenester relatert til Nettbutikk og Nettbooking vert ikkje 
tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune. 

055/22: Søknad til Næringsfondet - Alverhonning - Vestlandsk biehus

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Vestlandsk biehus vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.



ND- 055/22 Vedtak:

Prosjektet Vestlandsk biehus vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

056/22: Søknad til Næringsfondet - Audsynn AS - Hovedprosjekt: Digital 
fundraising plattform 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Hovedprosjekt: Digital fundraising plattform vert tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 056/22 Vedtak:

Prosjektet Hovedprosjekt: Digital fundraising plattform vert tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune. 

057/22: Søknad til Næringsfondet - Audun Gjerde - Behov for meir og bedre 
vatn 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Behov for meir og betre vatn vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Olav J. Myhr-KRF sette fram følgjande endringsframlegg:
Prosjektet Behov for meir og betre vatn vert tildelt kr 68 062,- frå næringsfondet i Alver.

Maya Greve-MDG sette fram følgjande endringsframlegg:
Prosjektet Behov for meir og betre vatn vert tildelt kr 45 000,- frå næringsfondet i Alver.



Olav J. Myhr trekte framlegget sitt.

Maya Greve sitt framlegg vart sett opp mot kommunedirektøren sitt framlegg.
M. Greve sitt framlegg fekk 5 røyster og vart vedteke.

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 1 røyst - Øyvind Bratshaug-H

ND- 057/22 Vedtak:

Prosjektet Behov for meir og betre vatn vert tildelt kr 45 000,- frå næringsfondet i Alver.

058/22: Søknad til Næringsfondet - Birkeland Fisk & Sjømat - Støtte til nytt 
fiskefartøy

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Støtte til nytt fiskefartøy vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 058/22 Vedtak:

Prosjektet Støtte til nytt fiskefartøy vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

059/22: Søknad til Næringsfondet - Gilborne Mekaniske - Vekst og utvikling av 
Gilborne Mekaniske

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Vekst og utvikling av Gilborne Mekaniske vert tildelt kr 100 000 frå næringsfondet i Alver.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.



Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 059/22 Vedtak:

Prosjektet Vekst og utvikling av Gilborne Mekaniske vert tildelt kr 100 000 frå næringsfondet i Alver.

060/22: Søknad til Næringsfondet - God Utvikling AS - Utvikling og igangsetting 
av ekurs i kundeservice for kunderettede næringer i Alver

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Utvikling og igangsetting av ekurs i kundeservice for kunderettede næringer i Alver vert 
ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 060/22 Vedtak:

Prosjektet Utvikling og igangsetting av ekurs i kundeservice for kunderettede næringer i Alver vert 
ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

061/22: Søknad til Næringsfondet - Isdal Kjersti - Ny bruk av attgrodd utmark

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Ny bruk av attgrodd utmark blir tildelt kr 15 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 061/22 Vedtak:

Prosjektet Ny bruk av attgrodd utmark blir tildelt kr 15 000 frå næringsfondet i Alver kommune.



062/22: Søknad til Næringsfondet - Knarvik kafe og thai takeaway as - 
Orientalske matvarer 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Orientalske matvarer vert tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg.

ND- 062/22 Vedtak:

Prosjektet Orientalske matvarer vert tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver kommune. 

063/22: Søknad til Næringsfondet - Kversøy Tradisjonskost - Kversøy tradisjonskost

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Kversøy tradisjonskost blir tildelt kr 60 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 063/22 Vedtak:

Prosjektet Kversøy tradisjonskost blir tildelt kr 60 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

064/22: Søknad til Næringsfondet - Kystgarden AS - Familieøya



Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Familieøya blir tildelt kr 90 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 064/22 Vedtak:

Prosjektet Familieøya blir tildelt kr 90 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

065/22: Søknad til Næringsfondet - Kårdal gård - Vedhogst 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Vedhogst vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 065/22 Vedtak:

Prosjektet Vedhogst vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

066/22: Søknad til Næringsfondet - Lyngøy bigard - Sentral honning og 
næringsvirksomhet

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Prosjektet Sentral honning og næringsvirksomhet blir tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:



Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 066/22 Vedtak:

Prosjektet Sentral honning og næringsvirksomhet blir tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver
kommune.

067/22: Søknad til Næringsfondet - Meland Golfklubb - Opprettholde aktivitet 
hos Meland Golfklubb 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Opprettholde aktivitet hos Meland Golfklubb vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver 
kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 067/22 Vedtak:

Prosjektet Opprettholde aktivitet hos Meland Golfklubb vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver 
kommune. 

068/22: Søknad til Næringsfondet - Mikro Grønt AS - Strømsikkerhet

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Strømsikkerhet vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.



ND- 068/22 Vedtak:

Prosjektet Strømsikkerhet vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

069/22: Søknad til Næringsfondet - Molvik gard AS - Aktivitetsløype i 
Biosfæreområdet Nordhordland

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Aktivitetsløype i Biosfæreområdet Nordhordland vert tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i 
Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 069/22 Vedtak:

Prosjektet Aktivitetsløype i Biosfæreområdet Nordhordland vert tildelt kr 20 000 frå næringsfondet i 
Alver kommune.

070/22: Søknad til Næringsfondet - Mongstad TavleTeknikk - 
Levetidsforlengelse for elektrotavler

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Levetidsforlengelse for elektrotavler blir tildelt kr 200 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 070/22 Vedtak:

Prosjektet Levetidsforlengelse for elektrotavler blir tildelt kr 200 000 frå næringsfondet i Alver 
kommune.



071/22: Søknad til næringsfondet - Rikstad Bigård - Virksomhetsutstyr til 
Bigård

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Virksomhetsutstyr til bigård blir tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 071/22 Vedtak:

Prosjektet Virksomhetsutstyr til bigård blir tildelt kr 50 000 frå næringsfondet i Alver kommune.

072/22: Søknad til Næringsfondet - Terje Titland Taxi AS - Eiendomsselskap 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Prosjektet Eiendomsselskap vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 072/22 Vedtak:

Prosjektet Eiendomsselskap vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver kommune.

073/22: Søknad til Næringsfondet - Vestland Bjøllelag SA - Søknad om støtte til 
forbedret system for sporing i utmarksbeite 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:



Prosjektet Søknad om støtte til forbedret system for sporing i utmarksbeite vert tildelt kr 130 000 frå 
næringsfondet i Alver kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 073/22 Vedtak:

Prosjektet Søknad om støtte til forbedret system for sporing i utmarksbeite vert tildelt kr 130 000 frå 
næringsfondet i Alver kommune.

074/22: Søknad til Næringsfondet - ZingZang AS - SØKNAD - NÆRINGSFOND - 
ALVER KOMMUNE

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
SØKNAD – NÆRINGSFOND – ALVER KOMMUNE vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver 
kommune.

Utval for næringsutvikling og drift 07.12.2022:

Behandling:

Stian Lavik-KRF og Yngve Walaker-FRP var inhabile i saka - sjå merknad i protokollen.
Olav J. Myhr-KRF erstatta Lavik i utvalet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg.

ND- 074/22 Vedtak:

SØKNAD – NÆRINGSFOND – ALVER KOMMUNE vert ikkje tildelt midlar frå næringsfondet i Alver 
kommune.
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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
003/23 Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023 

Meldingar og orienteringar til utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
Meldingar vert tekne til orientering 

Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i utval for næringsutvikling og drift.

Saksopplysningar

Det vert lagt fram følgjande meldingar og orienteringar: 

1. Orientering PSW – v/Kjetil Fjellanger, orientering om erfaringar med Mongstadprosjektet Fase 2

2. Havbyen Bergen – v/Vidar Aarhus, orientering om Havbyen Bergen og partnarsamarbeid med Alver 
kommune

3. Hauge Aqua – v/Cato Lyngøy, orientering om «Egget»

4. UNESCO Biosfære – v/Kari Evensen Natland, orientering om koplinga UNESCO Biosfære og næringsutvikling

Før møtet vert det bedriftsbesøk hjå Framo Flatøy – frammøte på Flatøy kl. 9.30. 
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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
005/23 Utval for helse og omsorg 07.02.2023 
022/23 Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 07.02.2023 
004/23 Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023 
035/23 Utval for areal, plan og miljø 08.02.2023 

Alver formannskap 
Alver kommunestyre 

Endring i politisk styringsstruktur og reglement jf.vedtak i KO sak 182/22 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
Politisk styringsstruktur og reglement, gjeldande frå oktober 2023, vert vedteke som det ligg føre til saka. 

Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i utval for helse og omsorg, utval for oppvekst, kunnskap og kultur, utval for 
næringsutvikling og drift og utval for areal, plan og miljø. 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 

Kommunestyret vedtok følgjande verbalpunkt i møte 15.12.2022 sak 182/22 økonomiplan 2023-2026:

ENDRING I POLITISK STYRINGSSTRUKTUR FRÅ OG MED NESTE KOMMUNESTYREPERIODE 2023-2027 
Kommunestyret skal ha 41 representantar og følgjande utvalsstruktur: 

· Formannskap
· Utval for areal, plan og miljø
· Utval for levekår (helse- og omsorg, oppvekst, kunnskap og kultur)
· Utval for næring og drift

Ansvarsområda til levekår skal bestå av ansvaret helse- og omsorg og OKK hadde kvar for seg, elles forblir 
ansvarsområdene uendra. Ein ber om sak for å få oppdatert politisk styringsstruktur i tråd med dette i 
første møterunde etter jul. I same sak vil også ny fordeling av antal representantar i kvart utval bestemmes. 

Det er og lagt inn ei setning under 3.17 spørsmål/interpellasjonar: 
Spørsmål / interpellasjonar sendast til: sporsmal.interpellasjonar@alver.kommune.no 

Alle endringar i reglementet er markert gult. 
Innholdsfortegnelse og sidetal vert oppdatert etter vedtak er gjort i kommunestyret. 

mailto:sporsmal.interpellasjonar@alver.kommune.no


Vedlegg i saka: 
31.01.2023 Politisk styringsstruktur og reglement - gjeldande frå 

okt.23 - framlegg etter vedtak økonomiplan 
1874288 
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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
026/23 Utval for areal, plan og miljø 08.02.2023 
005/23 Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023 

Alver formannskap 
Alver kommunestyre 

Regional plan for fornybar energi -  høyring 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune legg fram høyringsuttale for Regional plan for fornybar energi 2023-2035, slik det 
kjem fram i saka 

Politisk handsaming  
Saka skal til uttale i utval for næringsutvikling og drift og utval for areal, plan og miljø 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 

Saka gjeld 

Vestland fylkeskommune har lagt «Regional plan for fornybar energi 2023-2035» ut på høyring, med innspel 
frist 20. februar 2023. 
Planen har eit (eige dokument) strategisk handlingsprogram for å følgje opp måla i planen for fornybar 
energi og byggjer på eit kunnskapsgrunnlag.  

Regional plan for fornybar energi skal vere eit av grunnlaga for klimaomstillinga i Vestland fylke. Planen har 
som oppdrag å fastsette mål om ambisjonsnivå og utbygging av fornybar energi. 
Alver kommune er invitert til å kome med høyringssvar til plandokumentet.  
Alver kommune gav uttale til planprogrammet for planen. (vedlegg til saka) 

Saksopplysningar 

Bakgrunn:  
Vestland skal fortsette å vere Noregs største produsent av rein fornybar energi som både kan delast med 
omverda samtidig som grøne industriar fortset å vekse i fylket.Ein god kraftbalanse og sikker kraftforsyning 
er ein viktig føresetnad for vidare verdiskaping.  

Utviklingsplanen for Vestland løftar behovet for ein ny og tydeleg regional plan på energifeltet. Stadig større 
elektrifiseringsbehov, meir fornybar kraftproduksjon, ny industri og endra forbruksmønster aukar presset på 
kraftsystemet, samstundes som det aukar presset på areal, natur og landskap. 

Planen omhandla dei seks fornybare energikjeldene vasskraft, vindkraft, havenergiane, solenergien, termisk 



energi og bioenergi. 

Regional plan skal leggast til grunn for regionale organ si verksemd, for kommunal og statleg planlegging og 
verksemd i regionen (jf. § 8-2)6 . Regional plan for fornybar energi er eit strategisk verktøy for å styrke arbeidet 
med, og vekst av, energi frå fornybare energikjelder i Vestland. 

Mål med planarbeidet: 

«Vi har energioverskot frå fornybare energikjelder  og ei robust kraftforsyning som bidreg til  grøn 
verdiskaping» 

Planen er bygd opp med plantema: 
· Auka produksjon frå fornybare energikjelder

Delmål 1: Vi har produksjon og distribusjon av kraft frå fornybare energikjelder som tek omsyn til miljø, 
naturmangfald, friluftslivsområder, landskaps og kulturverdiar  
Delmål 2: Kvar enkelt fornybare energikjelde brukast der dei har høgast verdi for samfunnet.  
Delmål 3: Auka produksjon frå fornybare energikjelder har bidrege til kutta klimagass utslepp i Vestland 
Delmål 4: Vi har kompetanse, forsking og utdanning til å utvikle fornybar energi  

· Robust kraftforsyning i Vestland

Delmål 5: Vi har stabil og positiv kraftbalanse  
Delmål 6: Vi har kraftnett som gir nok kraft til forbruk og industri i heile Vestland.  
Delmål 7: Vi utnyttar mangfaldet av fornybare energikjelder som gjer oss mindre sårbare for uføresette 
endringar i energiproduksjon 
Delmål 8: Vi har ein infrastruktur for energiberarar som gjer at vi kan nytte oss av svingingane i 
kraftproduksjonen og avlaste nettet 
Delmål 9: Vi har nok energi til hubane til Grøn energi Vestland  

Sakshistorikk 
Alver kommune gav høyringsuttale til planprogrammet for regional plan for fornybar energi. datert 05.05.22. 
Høyringsuttalen var eit notat og ikkje ei politisk sak. Årsaka var at Alver kommune ikkje kunne handsame 
planprogrammet politisk, då det var alt for kort frist i høve til møteplanen. Notatet vart lagt som orientering i 
politiske utval. 

Partar 
Det er Vestland fylkeskommune som er planansvarleg. Planen vil ha verknad for arealforvaltning også i Alver. 
Alver kommune er ein høyringspart i denne saka. 

Framlegg til høyringsuttale frå Alver kommune 

Ein regional plan for fornybar energi vil ha innverknad på areal- og naturforvaltninga i Alver.  
Planen og plantema omtaler fleire kjelder til fornybar energi, til dømes er vasskraft sentralt. Det vert ikkje 
kommentert her då det ikkje er så relevant for Alver kommune. 

Plantema: Auka produksjon frå fornybare energikjelder 

Vindkraft 
Planen omtaler ambisjonsnivå og utbygging av vindenergi, det er knytt føringar til korleis vi skal handtere tema 
vindkraft regionalt og i forvaltninga i kommunane. 
Planen seier at det er eit mål at i  Vestland fylke har vi ikkje bygd ut vindkraft i urørd natur eller på kostnad av 
viktige verdiar knytt til natur, landskap, kulturminne eller kulturmiljø og reiseliv. 
Det blir stilt tydelege og strenge krav til konsekvensutgreiingar i samband med vindkraftutbyggingar.  

Desse retningslinene gjev gode føringar på korleis vi skal behandle saker om vindkraft i Alver.  
Det er  lagt til eit eige punkt om at det ikkje blir bygd ut vindkraft som er i strid med kommunestyrevedtak.  
Dette er i tråd med innspelet som Alver kommune hadde til planprogrammet for planen. I denne merknaden 



vart det understreka at dersom det skal leggast til rette for vindkraft i Alver, må det vere lokal aksept for dette. 
Alver kommune har i dag eit kommunestyrevedtak på at det ikkje er ynskjeleg med vindkraft i fjella.  

Bioenergi 
 I Vestland har vi store potensielle kjelder til bioenergi. Spesielt sekundærprodukt frå skogbruk, landbruk og 
fiskeoppdrett har høgt potensial i regionen. Alver er ein stor skog og landbrukskommune og har eit potensiale 
til å utvikle bioenergi. 

Kapasitet og kompetanse:  
Dersom Vestland skal lukkast med å legge til rette for fornybar energiutvikling må vi bygge kompetanse. Det er 
avgjerande at vi  samarbeider med  bedriftene, offentleg sektor og forskings- og utdanningsinstitusjonane for 
utdanning. 
I vidaregåande skule må læreplanar ha fokus på  fornybar energi i eit heilskapleg energisystem. Vi må styrke 
spisskompetansen gjennom spesialiserte utdanningar. I Alver ligg Knarvik vidaregåande skule. Fornybar energi 
er tema som er relevant å ta inn som ein del utdanningstilbodet, særskilt sidan Knarvik vgs ligg så tett på 
Mongstad, som er sentral i arbeidet med det grøne skifte. Det bør opprettast formelle samarbeidskanaler for å 
utvikle dette tema. Her har vestland fylke som skuleeigar ein viktig rolle i samarbeid med næringa.  

Plantema: Robust kraftforsyning i Vestland  
Vestland fylke har som planmål å arbeide for  stabil og positiv kraftbalanse og at vi i har kraftnett som gir nok 
kraft til forbruk og industri i heile Vestland. 
Kraftnettet ikkje har kapasitet til å frakte så mykje kraft vi skulle ynskje til der vi treng den. Industriområde utan 
tilgang på kraft er uaktuelle stader å etablere seg for kraftkrevjande industri. Samstundes kan ikkje 
kraftprodusentar med konsesjon byggje kraftverk fordi det ikkje er plass til meir kraft i nettet.  
I prosjektet Grøn region Vestland blir det peika på at for låg kapasitet i kraftnettet er ei av dei største 
barrierane for det grøne skiftet i Vestland.  
Vestland fylke med si historiske industriutvikling knytt til vasskraft og med store energiprodusenter må arbeide 
systematisk for at kraftforsyninga vert styrka, mellomanna er det det grøneskifte på  Mongstad er avhengig av 
sikker kraftforsyning. Det å utbetre kraftnett er vesentleg for å ha mogelegheit til å ha god kraftbalanse 
gjennom året, og moglegheit for likare prisar i dei tre prisområda som påverkar fylket.  
Statsnett og andre netteigarar i Vestland jobbar for å utbetre kapasiteten i kraftnettet, men utviklinga går ikkje 
fort nok. 
Fylket og næringslivet og andre offentlege instansar må samarbeida på tvers av teknologiar og interesser for å 
skape ein kraftsituasjon som gagnar innbyggjarar og industriutviklinga i Vestland. Alver kommune vil 
understreke at dette plantema er svært viktig. 

Retningsliner for fornybar energi 
Dei fylkespolitiske retningslinene er utarbeidd med heimel i energilova, havenergilova og plan- og bygningslova 
§ 8-1 - §8-4 og skal gjerast gjeldande for planlegging og forvaltning på kommunalt, fylkeskommunalt, regionalt
og statleg nivå i Vestland.
Regional plan for fornybar energi vil også vere retningsgivande for kommunal planlegging som kan påverke
vekst av fornybar energi samstundes som ein tek omsyn til miljø, naturmangfald, friluftslivsområder og
landskaps og kulturverdiar.

Planen har retningsliner  som vil vere førande for planlegging og forvaltninga i Alver. I merknaden til 
planprogrammet peika Alver kommune på at retningslinene bør tydeleggjere korleis dei handterast i praksis. 
Det er framleis litt uklart kva verknad har planen for lokalpolitisk handlingsrom. Er det motsegnsrett i plansaker 
knytt til retningslinene?  

Ei anna problemstilling knytt til retningslinene er at det er mange retningsliner og det gjev eit litt uoversiktlege 
bilete.  
Det er mange bør retningsliner og nokre skal.  Kva føringar skal dei ulike retningslinene ha i kommunen sin 
behandling knytt til saker om fornybar energi? 
Eit døme er retningslina: «Det skal i kommunal og regional planlegging bli lagt til rette for lokal produksjon og 
bruk av fornybare energikjelder».  
Det er uklart kva dette i praksis inneber? Skal det leggast ut arealformål til tema i arealplanen til kommunen? 
Det behov for å tydeleggjere kva som ligg i dette,  særleg sidan det er sagt «skal» i retningslinene.  

Utfordringa med retningslinene er og at fleire ulike lovverket handterer denne type saker. 



Det er mange retningsliner knytt til kraftutbygging, som er gode og relevante, men desse vert handtert i 
konsesjonsbehandlinga ved kraftutbygging. Der er kommunen og fylkeskommunen ein høyringspart. Dei tema 
som er sett opp som retningsliner er det som NVE praktiserer i sine behandlingar.  

Når det gjeld vindkraft så var Alver kommune tydleg i høyringsuttalen til planprogrammet at det ikkje skal 
opnast for vindkraft i kommunane dersom ikkje kommunen sjølv ynskjer det.   
Det er bra at dette er nå teke inn i retningslinene i punkt 14.  «Det skal ikkje byggast vindkraftverk som er i strid 
med kommunale vedtak.» 

I punkt 13 i retningslinene «Det skal ikkje byggjast vindkraft i urørd natur på land eller der viktige verdiar knytt 
til natur, landskap, kulturminne, kulturmiljø eller reiseliv blir forringa.»  kan det vere utfordra å vurdere kva 
som ligg i omgrepet viktige verdiar, dette omgrepet går igjen i fleire av retningslinene. Kan dette tydeleggjerast 
i retningslinene?  

Handlingsprogrammet som vedlegg til planen 
Dokumentet er det fyrste handlingsprogrammet til Regional plan for fornybar energi i Vestland 2023-2035, og 
har ei varigheit på 4 år. 
Det er særleg tema robust kraftforsyning i Vestland som er løfta fram i handlingsprogrammet.  
Delmål 7. « Vi har ein positiv og sikker kraftbalanse»  og delmål  8. «Vi har kraftnett som gir nok kraft til forbruk 
og industri i heile Vestland». 
Desse er løfta fram som prioritert i handlingsprogrammet. Tiltak knytt til måla handlar om påverknad og 
samarbeid i kraft av vestland fylke si rolle, dette meiner  Alver kommune er ei god prioritering. Alver kommune 
vil gjerne vere ein bidragsytar i dette samarbeidet.  

Oppsummering 
Alver kommune støttar hovudmålet i planen som slår fast at Vestland skal ha energioverskot frå fornybare 
energikjelder og ei robust kraftforsyning som bidreg til grøn verdiskaping. 

Regional plan for fornybar energi er ein krevjande plan å følgje opp. Det er mange ulike lovverk og 
forvaltningsnivå knytt til gjennomføring av ambisjonsnivået knytt til fornybar energi.   

Alver kommune meiner det som bør ha størst fokus i gjennomføringa av plan er kraftsituasjonen i vestland. Eit 
robust kraftforsyning  er ein premiss å kunne gjennomføre det grøne skiftet. Her kunne planen vore tydlegare i 
konkrete mål for å få til arbeidet. Plantema robust kraftforsyning bør ha mest fokus i det vidare arbeidet. Nye 
kraftlinjer og oppgraderingar av eksisterande er heilt naudsynt, for å få til ei robust kraftforsyning i Vestland 
fylke.  

Når det gjeld handlingsprogrammet er  Alver kommune er samd i at det er rett prioritering at mål knytt til 
kraftsituasjonen er løfta fram i handlingsprogrammet. 

Retningslinene bør etter Alver kommune sitt syn ryddast og strammast opp, særleg gjeld dette det er 
retningslinene i høve til vasskraft.  

Det bør tydeleggjerast i plandokumentet kven som har ansvar for dei ulke prosessane med omsyn til søknad 
om konsesjon for utbygging av fornybarenergi.  

Alver kommune vil  igjen peike på verdien av reell medverknad i planarbeid. Planen kom på høyring i perioden 
det var  juleferie. Det er nyttig med tidleg dialog med kommunen og ein sjekk om det reelt å behandle saka 
politisk i høve til møteplan. 

Framlegg til høyringsuttale frå Alver kommune 

Ein regional plan for fornybar energi vil ha innverknad på areal- og naturforvaltninga i Alver.

Planen og plantema omtaler fleire kjelder til fornybar energi, til dømes er vasskraft sentralt. Det vert ikkje 
kommentert her då det ikkje er så relevant for Alver kommune. 



Plantema: Auka produksjon frå fornybare energikjelder 

Vindkraft 
Planen omtaler ambisjonsnivå og utbygging av vindenergi, det er knytt føringar til korleis vi skal handtere tema 
vindkraft regionalt og i forvaltninga i kommunane. 
Planen seier at det er eit mål at i  Vestland fylke har vi ikkje bygd ut vindkraft i urørd natur eller på kostnad av 
viktige verdiar knytt til natur, landskap, kulturminne eller kulturmiljø og reiseliv. 
Det blir stilt tydelege og strenge krav til konsekvensutgreiingar i samband med vindkraftutbyggingar.  

Desse retningslinene gjev gode føringar på korleis vi skal behandle saker om vindkraft i Alver.  
Det er  lagt til eit eige punkt om at det ikkje blir bygd ut vindkraft som er i strid med kommunestyrevedtak.  
Dette er i tråd med innspelet som Alver kommune hadde til planprogrammet for planen. I denne merknaden 
vart det understreka at dersom det skal leggast til rette for vindkraft i Alver, må det vere lokal aksept for dette. 
Alver kommune har i dag eit kommunestyrevedtak på at det ikkje er ynskjeleg med vindkraft i fjella.  

Bioenergi 
 I Vestland har vi store potensielle kjelder til bioenergi. Spesielt sekundærprodukt frå skogbruk, landbruk og 
fiskeoppdrett har høgt potensial i regionen. Alver er ein stor skog og landbrukskommune og har eit potensiale 
til å utvikle bioenergi. 

Kapasitet og kompetanse:  
Dersom Vestland skal lukkast med å legge til rette for fornybar energiutvikling må vi bygge kompetanse. Det er 
avgjerande at vi  samarbeider med  bedriftene, offentleg sektor og forskings- og utdanningsinstitusjonane for 
utdanning. 
I vidaregåande skule må læreplanar ha fokus på  fornybar energi i eit heilskapleg energisystem. Vi må styrke 
spisskompetansen gjennom spesialiserte utdanningar. I Alver ligg Knarvik vidaregåande skule. Fornybar energi 
er tema som er relevant å ta inn som ein del utdanningstilbodet, særskilt sidan Knarvik vgs ligg så tett på 
Mongstad, som er sentral i arbeidet med det grøne skifte. Det bør opprettast formelle samarbeidskanaler for å 
utvikle dette tema. Her har vestland fylke som skuleeigar ein viktig rolle i samarbeid med næringa.  

Plantema: Robust kraftforsyning i Vestland  
Vestland fylke har som planmål å arbeide for  stabil og positiv kraftbalanse og at vi i har kraftnett som gir nok 
kraft til forbruk og industri i heile Vestland. 
Kraftnettet ikkje har kapasitet til å frakte så mykje kraft vi skulle ynskje til der vi treng den. Industriområde utan 
tilgang på kraft er uaktuelle stader å etablere seg for kraftkrevjande industri. Samstundes kan ikkje 
kraftprodusentar med konsesjon byggje kraftverk fordi det ikkje er plass til meir kraft i nettet.  
I prosjektet Grøn region Vestland blir det peika på at for låg kapasitet i kraftnettet er ei av dei største barrierane 
for det grøne skiftet i Vestland.  
Vestland fylke med si historiske industriutvikling knytt til vasskraft og med store energiprodusenter må arbeide 
systematisk for at kraftforsyninga vert styrka, mellomanna er det det grøneskifte på  Mongstad er avhengig av 
sikker kraftforsyning. Det å utbetre kraftnett er vesentleg for å ha mogelegheit til å ha god kraftbalanse 
gjennom året, og moglegheit for likare prisar i dei tre prisområda som påverkar fylket.  
Statsnett og andre netteigarar i Vestland jobbar for å utbetre kapasiteten i kraftnettet, men utviklinga går ikkje 
fort nok. 
Fylket og næringslivet og andre offentlege instansar må samarbeida på tvers av teknologiar og interesser for å 
skape ein kraftsituasjon som gagnar innbyggjarar og industriutviklinga i Vestland. Alver kommune vil 
understreke at dette plantema er svært viktig. 

Retningsliner for fornybar energi 
Dei fylkespolitiske retningslinene er utarbeidd med heimel i energilova, havenergilova og plan- og bygningslova 
§ 8-1 - §8-4 og skal gjerast gjeldande for planlegging og forvaltning på kommunalt, fylkeskommunalt, regionalt 
og statleg nivå i Vestland.
Regional plan for fornybar energi vil også vere retningsgivande for kommunal planlegging som kan påverke vekst 
av fornybar energi samstundes som ein tek omsyn til miljø, naturmangfald, friluftslivsområder og landskaps og 
kulturverdiar.



Planen har retningsliner  som vil vere førande for planlegging og forvaltninga i Alver. I merknaden til 
planprogrammet peika Alver kommune på at retningslinene bør tydeleggjere korleis dei handterast i praksis. 
Det er framleis litt uklart kva verknad har planen for lokalpolitisk handlingsrom. Er det motsegnsrett i plansaker 
knytt til retningslinene?  

Ei anna problemstilling knytt til retningslinene er at det er mange retningsliner og det gjev eit litt uoversiktlege 
bilete.  
Det er mange bør retningsliner og nokre skal.  Kva føringar skal dei ulike retningslinene ha i kommunen sin 
behandling knytt til saker om fornybar energi? 
Eit døme er retningslina: «Det skal i kommunal og regional planlegging bli lagt til rette for lokal produksjon og 
bruk av fornybare energikjelder».  
Det er uklart kva dette i praksis inneber? Skal det leggast ut arealformål til tema i arealplanen til kommunen? 
Det behov for å tydeleggjere kva som ligg i dette,  særleg sidan det er sagt «skal» i retningslinene.  

Utfordringa med retningslinene er og at fleire ulike lovverket handterer denne type saker.  
Det er mange retningsliner knytt til kraftutbygging, som er gode og relevante, men desse vert handtert i 
konsesjonsbehandlinga ved kraftutbygging. Der er kommunen og fylkeskommunen ein høyringspart. Dei tema 
som er sett opp som retningsliner er det som NVE praktiserer i sine behandlingar.  

Når det gjeld vindkraft så var Alver kommune tydleg i høyringsuttalen til planprogrammet at det ikkje skal 
opnast for vindkraft i kommunane dersom ikkje kommunen sjølv ynskjer det.   
Det er bra at dette er nå teke inn i retningslinene i punkt 14.  «Det skal ikkje byggast vindkraftverk som er i strid 
med kommunale vedtak.» 

I punkt 13 i retningslinene «Det skal ikkje byggjast vindkraft i urørd natur på land eller der viktige verdiar knytt 
til natur, landskap, kulturminne, kulturmiljø eller reiseliv blir forringa.»  kan det vere utfordra å vurdere kva 
som ligg i omgrepet viktige verdiar, dette omgrepet går igjen i fleire av retningslinene. Kan dette tydeleggjerast 
i retningslinene?  

Handlingsprogrammet som vedlegg til planen 
Dokumentet er det fyrste handlingsprogrammet til Regional plan for fornybar energi i Vestland 2023-2035, og 
har ei varigheit på 4 år. 
Det er særleg tema robust kraftforsyning i Vestland som er løfta fram i handlingsprogrammet.  
Delmål 7. « Vi har ein positiv og sikker kraftbalanse»  og delmål  8. «Vi har kraftnett som gir nok kraft til forbruk 
og industri i heile Vestland». 
Desse er løfta fram som prioritert i handlingsprogrammet. Tiltak knytt til måla handlar om påverknad og 
samarbeid i kraft av vestland fylke si rolle, dette meiner  Alver kommune er ei god prioritering. Alver kommune 
vil gjerne vere ein bidragsytar i dette samarbeidet.  

Oppsummering 
Alver kommune støttar hovudmålet i planen som slår fast at Vestland skal ha energioverskot frå fornybare 
energikjelder og ei robust kraftforsyning som bidreg til grøn verdiskaping. 

Regional plan for fornybar energi er ein krevjande plan å følgje opp. Det er mange ulike lovverk og 
forvaltningsnivå knytt til gjennomføring av ambisjonsnivået knytt til fornybar energi.   

Alver kommune meiner det som bør ha størst fokus i gjennomføringa av plan er kraftsituasjonen i vestland. Eit 
robust kraftforsyning  er ein premiss å kunne gjennomføre det grøne skiftet. Her kunne planen vore tydlegare i 
konkrete mål for å få til arbeidet. Plantema robust kraftforsyning bør ha mest fokus i det vidare arbeidet. Nye 
kraftlinjer og oppgraderingar av eksisterande er heilt naudsynt, for å få til ei robust kraftforsyning i Vestland 
fylke.  

Når det gjeld handlingsprogrammet er  Alver kommune er samd i at det er rett prioritering at mål knytt til 
kraftsituasjonen er løfta fram i handlingsprogrammet. 

Retningslinene bør etter Alver kommune sitt syn ryddast og strammast opp, særleg gjeld dette det er 
retningslinene i høve til vasskraft.  

Det bør tydeleggjerast i plandokumentet kven som har ansvar for dei ulke prosessane med omsyn til søknad 



om konsesjon for utbygging av fornybarenergi. 

Alver kommune vil  igjen peike på verdien av reell medverknad i planarbeid. Planen kom på høyring i perioden 
det var  juleferie. Det er nyttig med tidleg dialog med kommunen og ein sjekk om det reelt å behandle saka 
politisk i høve til møteplan. 

Høyring Regional plan for fornybar energi i Vestland 
2023-2035 og handlingsprogram 2023-2027 

1846752 

Høyringsutkast-Regional plan for fornybar energi.pdf 1846753 
Utkast Handlingsprogram Rein handlekraft 2023-
2027.pdf 

1846754 

Kunnskapsgrunnlag for regional plan for fornybar energi 
25.10.22.pdf 

1846755 

Saksprotokoll FUV (10).pdf 1846756 

Vedlegg i saka: 
05.12.2022 

05.12.2022 
05.12.2022 

05.12.2022 

05.12.2022 
30.01.2023 Høyringsvar til planprogram for regional plan for 

fornybar energi 
1731935 


	0001 - Innkalling - Utval for næringsutvikling og drift - 08.02.2023
	0002 - 001_23 Godkjenning av innkalling og saksliste
	0003 - 002_23 Godkjenning av møteprotokoll
	0004 Vedlegg - Protokoll - Utval for næringsutvikling og drift - 07.12
	0005 - 003_23 Meldingar og orienteringar til utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023
	0006 - 004_23 Endring i politisk styringsstruktur og reglement jf.vedtak i KO sak 182_22
	0007 - 005_23 Regional plan for fornybar energi -  høyring

